
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

29. augusti 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Farištamo Eller ja Martin Enn leiavad, 

et ala tuleks jätta looduslikule 

arengule.

Kuna tegemist on majandusmetsaga ja looduslik 

uuendus pole meile seni soovitud tulemust 

andnud, seetõttu soovime ala uuendada.

29. augusti 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Farištamo Eller palub saata 

kategooriad, kuidas metsasid 

jagatakse ja täiendavad selgitused, 

mida tähendab „selguseta ala“ Selgitused saadetud.

29. augusti 

koosolekul 

kõlanud 

ettepanekud

Anneli Pälsing näeks leppade ja 

remmelgate asemel uut kaasikut. Nõus, ka RMK soovib ala uuendada. 

Farištamo Eller, 

Martin Enn

Koosolekul saime aru, et eesmärk on 

saavutada takseerandmetes kirja 

pandud olukord (esimesele 

boniteedile vastav kaseenamusega 

puistu), kuid looduses on olid 

teistsugused ja seetõttu soovitaks ala 

 Uuendame ainult lageda osa ning säilitame 

olemasoleva uuenduse. Raiet nimetatud alale ei 

planeeri.

Farištamo Eller, 

Martin Enn

"Küpseks metsaks" märgitud eraldis: 

Lage ala tundub suurem kui 0.1 ha, 

mistõttu teeme ettepaneku see 

eraldisest välja arvata. Samuti teeme 

ettepaneku jätta kogu see väike osa 

MKA ja VEPi kõrval looduslikku 

arenemisse. Nii majanduslikust vaatest 

 Uuendame ainult lageda osa ning säilitame 

olemasoleva uuenduse. Raiet nimetatud alale ei 

planeeri.

Farištamo Eller, 

Martin Enn

"Keskealiseks metsaks" märgitud 

metsa kohta teeme ettepaneku 

kirjutada kirjeldusse ja kavale täpselt, Võtame teadmiseks

Farištamo Eller, 

Martin Enn

"Nooreks metsaks" märgitud eraldise 

soovitame märkida ka selliselt, et 

oleks ka kirjeldust lugedes võimalik aru 

saada, millise alaga on tegemist. Alal 

on looduslikku uuenemist, need võiks 

Nõustume ettepanekuga vältida monokultuurse 

puistute väljakasvatamist.

Farištamo Eller, 

Martin Enn

Oma eelmises kirjas ei olnud mul ära 

nimetatud KeM ministri määrust 

16.01.2009 nr 2, lisa 3. Teemaks on 

selles sätestatu. KeM määrus nr 

2/2009 sätestab metsa arenguklassid: 

lage ala, selguseta ala, noorendik, 

latimets, keskealine mets, valmiv 

mets, küps mets. KAH alade kavades 

on sätestamata klassifikatsioon: noor, 

keskealine, vana, mis ei vasta 

Metsaseadusele ja on eksitav ja olulisi 

segadusi tekitav.

Kuna KAH ala kirjeldus on suunatud laiemale 

avalikkusele (kohalik kogukond), siis oleme 

püüdnud võimalikult lihtsalt ja tavainimesele 

arusaadavalt metsaala kirjeldada, vältides 

spetsiifilisi metsanduslikke mõisteid. RMK 

metsade takseerandmed on avalikud ning 

nendega on võimalik kõigil tutvuda 

Metsaportaalis. 

Ettepanekud Õisu ümbruse metsatööde plaani koostamiseks



Farištamo Eller, 

Martin Enn

RMK koostatud nn KAH-alade kavad ei 

vasta metsaseadusele ning on seetõttu 

õigustühised. Edaspidi võiks riigile 

kuuluvates metsades asuvate KAH-

alade kohta kavad koostada sõltumatu 

metsakorraldusettevõte. Sisendid KAH-

ala kava koostajale peaksid tulema 

KeM-lt, KKA-lt, kohalikelt ja RMK-lt 

kirjalikud ning taasesitamist 

võimaldavas vormis. Kavade 

koostamisel peab 

KAH alade kirjeldused ja metsatööde plaanid ei 

ole metsakorralduslikud kavad. KAH ala kirjelduse 

ja metsatööde plaani koostamisega jagame 

kogukonnale KAH ala kohta infot ning selgitame, 

millised metsatööd on lähima 10 aasta jooksul 

plaanis. 

Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Õisu ümbruse KAH-ala kohta 

koostatud kaardil märgitud "noor 

mets", "keskealine mets" ja "vana 

mets" mõisted on eksitavad. On 

arusaadav, et RMK soovib näidata, et 

metsi on igas vanuses, kuid 

konkreetselt Õisu ümbruses on 

mõistete kasutamine eksitav ja 

reaalsele olukorrale mittevastav. 

Soovme RMK eksitava info esitamisele 

selgitavat vastust.

RMK on lähtunud metsatööde plaani 

koostamisel, et võimalikult lihtsalt ja 

arusaadavalt selgitada kohalikule kogukonnale 

KAH alal asuvate metsade olemit, seejuures 

vältides kasutamast spetsiifilist metsanduslikku 

sõnavara. Sellise lähenemisega on ka kohalikud 

kogukonnad ja elanikud rahule jäänud. Kui on 

olnud sügavam huvi konkreetsete metsatükkide 

andmete kohta, oleme andnud selgitusi 

kaasamiskoosolekutel. Lisaks on RMK metsade 

takseerandmed avalikult saadaval 

Metsaportaalis.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Kohal käies ja omavahel vesteldes 

veendusime, et ala, mis kaardil oli 

märgitud kui NOOR mets, on 

lageraieala, kuhu pole puuistikuid veel 

istutatud (nö uuendamist pole veel 

tehtud) või ehk pole istutatud taimed 

kasvama läinud  (nö uuendamine pole 

õnnestunud). Mõni pisike kuuseke 

juba kasvab küll.

Tegemist on 2021. aastal rajatud kuusekultuuriga 

pinnaga 1,6 ha, kuhu on istutatud 2900 istikut. 

Kultuur on hooldatud selle aasta septembris ning 

hooldamise käigus on säilitatud ka sinna 

looduslikult kasvanud lehisetaimed. Kultuur on 

hästi kasvama läinud ning väide, et uuendamine 

pole õnnestunud, ei vasta tõele.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Lage ala tundub suurem kui 0.1 ha, 

mistõttu teeme ettepaneku see 

eraldisest välja arvata. Hea, et 

metsaga kaetud väike osa MKA ja VEPi 

kõrval on otsustatud jätta looduslikku 

arenemisse. Nii majanduslikust vaatest 

kui looduslikust kui inimese vaatest on 

hea teha kava, kus ka soostuv ala jääb 

looduslikku arenemisse ja sinna ei 

istutata midagi. 

Tegemist ei ole soostunud alaga, vaid esimese 

boniteedi naadi kasvukohaga. Looduslik 

uuenemine pole seal häid tulemusi andnud, 

uuenemine toimunud valdavalt lepa ja 

remmelgaga. 

Ettepanekud Õisu metsatööde plaani projektile



Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

"Keskealiseks metsaks" märgitud 

metsa kohta teeme ettepaneku 

kirjutada kirjeldusse ja kavale täpselt, 

kui vana metsaga on tegemist? Täpsem info saadaval avalikus Metsaportaalis

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

"Nooreks metsaks" märgitud eraldise 

soovitame märkida ka selliselt, et 

oleks ka kirjeldust lugedes võimalik aru 

saada, millise alaga on tegemist. Alal 

on looduslikku uuenemist, need võiks 

kindlasti alles jätta ja vältida 

monokultuurse kuusiku kujundamise.

Tegemist on 2021. aastal rajatud kuusekultuuriga 

pinnaga 1,6 ha, kuhu on istutatud 2900 istikut. 

Kultuur on hooldatud selle aasta septembris ning 

hooldamise käigus on säilitatud ka sinna 

looduslikult kasvanud lehisetaimed. 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Raieid ei saa ega tohi enne aladel 

kavandada, kui ei ole teada raiete 

mõju tagajärgi konkreetse raieala 

loodusväärtustele.  

Koostasime metsatööde plaani arvestades 

kehtivat seadusandlust ja teisi nõudeid, mis tagab 

ka väärtuste säilimise.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Arutelul tehti ettepanek majandada 

metsa püsimetsana, parkmetsana, 

kasutades valikraiet. 

Keskkonnaühendused toetavad seda 

seisukohta täielikult kõikidel KAH -

alaldel üle Eesti.

Alale ei ole perioodil 2024-2033 plaanitud raiet. 

Samuti ei ole alale planeeritud valikraieid.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Metsa tuleb majandada metsa 

kaitstes, milleks metsaseadus ja 

säästva arengu seadus ka kohustuse 

loob. KAH-aladel tuleb tagada kohalike 

kogukondade huvid, avalik 

keskkonnahuvi ja metsad säilitada. 

Vaid vajadusel teostada elamutega 

piirnevates puistutes püsimetsanduse 

raames valikraiet ning hoiduda teistest 

raieliikidest ülemäärase kahju tõttu, 

mida need metsaökosüsteemile 

tekitavad. 

Metsatööd on plaanitud arvestades kehtivaid 

seaduseid ja kehtivaid piiranguid.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

RMK-l tuleb hakata täitma EL 

loodusdirektiivi sätteid ja RMK poolt 

deklareeritud loodus-ja metsahoiu 

eesmärke, mis on toodud RMK 

kodulehel.

Koostasime metsatööde plaani arvestades 

kehtivaid nõudeid ja piiranguid

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Soovime kõikidele seisukohtadele ja 

küsimustele konkreetseid selgitavaid 

vastuseid e-posti teel (lisaks 

võimalikele RMK kodulehel 

avaldatavatele vastuste kokkuvõttele).

Arvestame teie sooviga ja saadame teile vastused 

ka e-kirjaga


